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PROTOKÓŁ Nr XLVIII/18 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 16 marca 2018 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 920 do godz. 1215 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył czterdziestą ósmą sesję VII kadencji Rady 

Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 14 radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecny był Radny Wacław Szozda. 

 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w przesłanym radnym porządku obrad wkradł się błąd 

dotyczący kolejności procedowania uchwał dotyczących podziału Gminy Żurawica na okręgi wyborcze 

i obwody głosowania. Prawidłowa kolejność procedowania projektów tych uchwał musi być zgodna 

z numerami widniejącymi na tych projektach, a więc jako pierwsza uchwała w sprawie podziału Gminy 

Żurawica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu wyborczym i jako druga uchwała w sprawie podziału Gminy Żurawica na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw 

Społecznych o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie utworzenia Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku z siedzibą w Żurawicy. O uzasadnienie tego wniosku poprosił Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Marka Jaremczuka. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Marek Jaremczuk 
stwierdził, że uniwersytety trzeciego wieku powstają w całej Polsce i jest to bardzo cenna inicjatywa i nasze 

ościenne gminy takie jak Gmin Bircza, Gmina Przemyśl podjęły takie uchwały. Różne formy uczenia są 

ważne przez całe życie i jest to sposób na to, żeby ludzie w starszym wieku czuli się dobrze, czuli się 

potrzebni, jak również mile spełniali czas. Wszystkich tu nas obecnych czeka, taki starszy wiek, więc 

powołanie takiego uniwersytetu na terenie Naszej Gminy jest inicjatywą jak najbardziej celną i trafną. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania w sprawie przedstawionego wniosku 

o wprowadzenie pod obrady dodatkowego projektu uchwały w sprawie powołania uniwersytetu trzeciego 

wieku, a przy braku pytań poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie tej uchwały do porządku obrad. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady przedstawił poprawiony porządek obrad uwzgledniający zamianę kolejności 

procedowania uchwał i wniosek o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie powołania 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku z siedzibą w Żurawicy: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żurawicy za 2017 

rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017 dla 

Gminy Żurawica za rok 2017. 
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7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Żurawica na lata 2016 – 2020 za rok 2017. 

8. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie podziału Gminy Żurawica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

- w sprawie podziału Gminy Żurawica na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów 

i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

- w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żurawica w 2018 roku”, 

- w sprawie przejęcia od Powiatu Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych, 

- w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek 

Kultury w Żurawicy i nadania jej statutu, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Duńkowiczki 

oznaczonej numerem 119/6, 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki położonej w miejscowości Bolestraszyce, 

- w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość 

położoną w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, stanowiącą własność Gminy Żurawica, 

- w sprawie utworzenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku z siedzibą w Żurawicy, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

9. Wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

zmienionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

przyjęcie przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie (14 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XLVI sesji z dnia 26 stycznia 

2018 r. i XLVII sesji z dnia 23 lutego 2018 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub 

pytania do przedłożonego protokołu z XLVI sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania 

przyjęcia protokołu nr XLVI/18 z sesji z dnia 26 stycznia 2018 r. Protokół został przyjęty przy 13 głosach za 

i jednym głosie wstrzymującym się. Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi 

lub pytania do przedłożonego protokołu z XLVII sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do 

głosowania przyjęcia protokołu nr XLVII/18 z sesji z dnia 23 lutego 2018 r. Protokół został przyjęty przy 14 

głosach za. 

 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica 

Krzysztofa Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Radny Maciej Gałuszka zabrał głos i wszystkim sołtysom z okazji niedawno obchodzonego ich święta 

„Dnia Sołtysa” złożył najserdeczniejsza życzenia, zdrowia, wytrwałości w pracy i sukcesów przy pracy 

z mieszkańcami. Życzył sołtysom by byli szanowani, rozumiani i pełnili tą funkcję społeczną z satysfakcją 
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i radością. Poprosił o przekazanie tych życzeń sołtysom, którzy są nieobecni i wszystkim członkom rad 

sołeckich. 

Przewodniczący Rady przyłączył się do złożonych życzeń i stwierdził, że został uprzedzony przez 

Radnego Macieja Gałuszkę, gdyż planował złożenie życzeń sołtysom z okazji ich święta w dalszej części 

dzisiejszych obrad. 

Przy braku kolejnych wniosków i pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

 

Ad. Punktu 5 – Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żurawicy 

za 2017 rok 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Żurawicy za 2017 rok, Panią Kierownik Marię Łabę. 

Kierownik GOPS w Żurawicy Maria Łaba przestawiła sprawozdania z realizacji zadań Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Żurawicy za 2017 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego sprawozdania, 

a przy braku głosów, zapytał jak sprawozdanie zostało zaopiniowane przez komisje. Przewodniczący 

Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Dariusz Klepak oraz Radny Leszek Cichy 

w imieniu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych stwierdzili, że sprawozdanie zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez obie komisje. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania, a w wyniku głosowania jednogłośnie przy 14 głosach za, sprawozdanie z realizacji 

zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żurawicy za 2017 rok, zostało przyjęte. 

 

 

Ad. Punktu 6 – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 

2017 dla Gminy Żurawica za rok 2017 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017 dla Gminy Żurawica za rok 2017, Panią Kierownik Marię Łabę. 

Radny Witold Beer zgłosił wniosek formalny o nieczytanie w całości sprawozdania, a jedynie 

omówienie jego najistotniejszych treści. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie i przy 13 głosach za i jednym wstrzymującym 

się wniosek został przyjęty. 

Kierownik GOPS Maria Łaba omówiła najistotniejsze treści sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017 dla Gminy Żurawica za rok 2017. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego sprawozdania, 

a przy braku głosów i pozytywnych opiniach w sprawie przedłożonego sprawozdania Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych poddał pod 

głosowanie przyjęcie sprawozdania. W wyniku głosowania jednogłośnie przy 14 głosach za, sprawozdanie 

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017 dla Gminy Żurawica za rok 2017, 

zostało przyjęte. 

 

 

Ad. Punktu 7 – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Żurawica na lata 2016 – 2020 za rok 

2017 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Żurawica na 

lata 2016 – 2020 za rok 2017, Panią Kierownik Marię Łabę. 
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Kierownik GOPS Maria Łaba przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Żurawica na 

lata 2016 – 2020 za rok 2017. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego sprawozdania. 

Radny Leszek Cichy stwierdził, że wszystkie przedstawione sprawozdania zamykają się w całość 

działania GOPS wspierającego najsłabsze rodziny, zabezpieczające ich prawidłowe funkcjonowanie 

i przeciwdziałające negatywnym zjawiskom w nich występujących z dużym nasileniem tych działań 

w zakresie dzieci. Jest to jedno z najważniejszych działań gminy mających również swój znaczący wymiar 

finansowy prezentowany w sprawozdaniach. Świadczenie szeroko rozumianej pomocy społecznej jest 

bardzo ważne i przynosi wymierne efekty dla społeczeństwa, choć nie zawsze można upubliczniać wyniki 

tych działań. Ważne jest współdziałanie w tym zakresie z innymi podmiotami, w tym również szkołami, 

gdzie najłatwiej można diagnozować niepokojące sytuacje rodzinne i jest to robione. Należy pozytywnie 

ocenić dotychczasowe działania GOPS, lecz trzeba patrzeć do przodu i z wyprzedzeniem starać się 

diagnozować zagrożenia i jak najszybciej wdrażać działania im przeciwdziałające. Trzeba zaapelować do 

wszystkich o niepozostawanie biernymi i podejmowanie działań choćby tylko informacyjnych, co pozwoli 

przez innych na podjęcie działań wspomagających zagrożone rodziny, by nie dochodziło do dramatycznych 

zdarzeń, których nie będzie można cofnąć. 

Radny Witold Beer zapytał, jak obecnie funkcjonują tzw. „niebieskie karty”, czy one wygasają? 

Kierownik GOPS Maria Łaba odpowiedziała, że przedstawiona informacja o ilości założonych 

nowych kart nie oznacza, że wszystkie poprzednio założone karty wygasły. Jest wręcz odwrotnie i szereg 

takich spraw przechodzi na kolejne lata i są one dalej prowadzone do czasu nieustania zjawiska przemocy 

w rodzinie. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów i pozytywnych opiniach w sprawie przedłożonego 

sprawozdania Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Spraw Społecznych poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. W wyniku głosowania jednogłośnie 

przy 14 głosach za, sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Żurawica na lata 2016 – 2020 za rok 2017, zostało 

przyjęte. 

 

 

Ad. Punktu 8 – Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie podziału Gminy Żurawica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Żurawica na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Po przedstawieniu projektu uchwały Przewodniczący Rady, otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych 

ma jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały 

i przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Żurawica na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/323/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie podziału Gminy Żurawica na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Żurawica na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Po 

przedstawieniu projektu uchwały Przewodniczący Rady, otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma 

jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. 



5 
 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały 

i przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Żurawica na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów 

i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/324/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Żurawica w 2018 roku”, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żurawica 

w 2018 roku, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Radny Józef Chomina zgłosił wniosek formalny o nieczytanie załącznika „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żurawica w 2018 

roku”, a jedynie omówienie jego najistotniejszych treści. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek formalny, a w wyniku głosowania 

przy 14 głosach za został on przyjęty. 

Sekretarz Gminy omówił najistotniejsze elementy „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żurawica w 2018 roku”. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do zaprezentowanego 

projektu uchwały. 

Radny Leszek Cichy zapytał w związku z treścią § 13 programu, kogo powiadamiają wymienione tam 

służby i jak ponoszone są odpłatności za te działania? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wszystkie wymienione służby zostały poinformowane o podpisanej 

umowie z Leczniczą „ADA” i tam mają zgłaszać wszystkie konieczności interwencji. Za te interwencje 

jesteśmy zobowiązani ponosić koszty na rzecz usługodawcy Lecznicy „ADA”. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że kolizje drogowe z uczestnictwem 

zwierząt zdarzają się dość często i koszty takich interwencji obciążają gminę. Podpisana została również 

umowa z Doktorem Fedaczyńskim na dzierżawę gruntów na terenie Żurawicy (była „Prochownia”) i tam na 

tym terenie prowadzone będzie schronisko dla bezdomnych zwierząt. Zwrócił również uwagę na 

konieczność poprawienia drogi dojazdowej do tego miejsca, gdzie obecnie jest ona odcinkami trudno 

przejezdna, problem ten zgłaszają również rolnicy uprawiający tam grunty. W kolizje ze zwierzyną 

wcześniej angażowani byli również myśliwi, lecz obecnie nie jest to możliwe. 

Radny Antoni Wołoszyn zapytał czy uiszczane są jakieś kwoty za gotowość do pojęcia interwencji 

w sprawie zdarzeń ze zwierzętami. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że płatności są dokonywane jedynie za podjęte i zrealizowane 

interwencje, niema odpłatności za gotowość do prowadzenia takich interwencji. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska zwróciła uwagę na systematyczny wzrost liczby 

podejmowanych interwencji wskazując na powody zmian prawnych i zapowiedzi działań dyscyplinujących 

właścicieli zwierząt do podejmowania określonych działań w zakresie poprawy opieki nad nimi. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żurawica w 2018 roku. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/325/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie przyjęcia od Powiatu Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu 

Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 
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Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i wyjaśnił, że dotyczy ona 

współfinansowania występów Orkiestry Dętej działającej przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 

w Żurawicy. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przejęcia od 

Powiatu Przemyskiego do realizacji zadań ponadgminnych. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za (w głosowaniu nie uczestniczyła Radna Agnieszka Ustrzycka), 

uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/326/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury 

w Żurawicy i nadania jej statutu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie utworzenia samorządowej 

instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w Żurawicy i nadania jej statutu, Sekretarza Gminy 

Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Radny Krzysztof Jaroch poinformował, że trwają prace przy remoncie Domu Ludowego 

w Wyszatycach, widoczne jest znaczne zaangażowanie wykonawcy, a ukończenie tych prac pozwoli na 

właściwą eksploatację tego budynku dla potrzeb gminy i sołectwa, ku zadowoleniu wszystkich 

mieszkańców Wyszatyc. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marek Jaremczuk stwierdził, że GOK jest potrzebny i cel 

jego powołania nie budzi żadnych zastrzeżeń. Spektrum działania GOK-u jest bardzo szerokie, co 

słyszeliśmy przy prezentacji statu. Należy się tylko cieszyć, że taką instytucje powołamy. Będzie to spięcie - 

złączenie tych wszystkich działań kulturalnych, sportowych, rekreacyjnych, które się odbywają na terenie 

Gminy Żurawica pod jednym szyldem. 

Radny Zdzisław Chytła poparł powołanie GOK-u i wskazał na nazewnictwo budynków w treści statutu 

„Dom Ludowy w Żurawicy” „Dom Ludowy w Bolestraszycach”, które obecnie nie funkcjonuje. Stwierdził, 

że uzasadnione jest wskazanie daty rozpoczęcia funkcjonowania na 1 czerwca 2018 r. gdyż wiąże się to 

zakończeniem remontu budynku w Wyszatycach i koniecznością uregulowania spraw dokumentacyjnych 

i prawnych. Zapytał o przewidywane koszty funkcjonowania tej instytucji kultury i czy są na ten cel 

zapewnione już jakieś środki w budżecie? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, ze nazewnictwo budynków w Gminie Żurawica wymaga 

uporządkowania i zostanie wydane w tym zakresie zarządzenie wójta. W statucie GOK użyto już nazw, 

które znajdą się w tym zarządzeniu. 

Radny Maciej Gałuszka podkreślił, że powołujemy GOK dla całej gminy i będzie on funkcjonował na 

całym terenie Naszej Gminy, w Wyszatycach będzie jedynie mieściła się siedziba tej instytucji kultury. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w budżecie zabezpieczona jest kwota 150 000 zł na ten cel i na 

początek ta kwota jest wystarczająca. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia 

samorządowej instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w Żurawicy i nadania jej statutu. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/327/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Duńkowiczki oznaczonej 

numerem 119/6. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości w miejscowości Duńkowiczki oznaczonej numerem 119/6, Sekretarza Gminy 

Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował mapkę sytuacyjną 

lokalizującą położenie tej działki. Wyjaśnił również, że działka ta jest nabywania od Gminy Orły, a na jej 

terenie znajduje się zbiornik wody obsługujący ujęcie wody w Orzechowcach, jak również planowane jest 

prowadzenie tam prac przy inwestycji mającej na celu podłączenie do tego ujęcia odbiorców z Górnej 

Żurawicy. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Radny Zdzisław Chytła stwierdził ze wcześniej do tego typu uchwał dołączane były mapy, co ułatwiało 

lokalizacje planowanych działań. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że nie można upubliczniać danych objętych ochroną danych 

osobowych, a wycinkowa mapka zawierająca jedynie numery działek nie stanowi dobrego materiału 

poglądowego. Na stronie naszej gminy znajduje się zakładka programu GISON z mapami i nakładanym na 

nie obrazem satelitarnym gdzie po numerze działki można precyzyjnie określić położenie działki i jej bliższe 

i dalsze otoczenie. 

Radny Antoni Wołoszyn zapytał jak określono cenę nabycia tej działki? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że wartość działki została oszacowana przez rzeczoznawcę w formie 

wyceny. 

Wójt Gminy Żurawicy Krzysztof Składowski wyjaśnił, że z nabyciem tej działki wiąże się jeszcze 

szereg różnych problemów proceduralnych, które dzięki zaangażowaniu naszego pracownika Łukasza 

Mroczki zostały rozwiązane i możemy przystąpić do końcowych działań finalizujących nabycie tej 

nieruchomości. Możliwe są różne formy nabycia nieruchomości, również w formie darowizny i można było 

by prowadzić w tym zakresie negocjacje, lecz przy zbliżającym się naborze wniosków o dofinasowanie 

działań w obrębie zaopatrzenia w mieszkańców w wodę w ramach RPO, zmuszeni jesteśmy jak najszybciej 

zakończyć tą procedurę zgadzając się na warunki zbywającego. 

Radny Leszek Cichy zapytał o dojazd do tej działki gdyż ona nie przylega do naszych nieruchomości. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że do kupowanej działki prowadzi droga dojazdowa ogólnodostępna 

wykorzystywana obecnie do dojazdu do istniejącego tam zbiornika wody. Gmina Orły nie jest 

zainteresowana zbyciem tej działki drogowej, brak naszej własności na ta działkę nie wpływa na jej 

użytkowanie. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały, a przy pozytywnych opiniach Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości 

Duńkowiczki oznaczonej numerem 119/6. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/328/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki położonej w miejscowości Bolestraszyce. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż działki położonej w miejscowości Bolestraszyce, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda 

Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował mapkę sytuacyjną 

lokalizującą położenie sprzedawanej działki nr 942/20. 

Przewodniczący Rady omówił powody przeznaczenia tej działki do sprzedaży oraz poinformował, że 

Zebranie Wiejskie Sołectwa Bolestraszyce wyraziło zgodę na sprzedaż tej działki. Sprzedaż odbędzie się 

w trybie przetargowym nieograniczonym. Następnie otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma 

jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał czy jest to działka, na której zlokalizowany jest „Dom Weselny”? 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to działka położona poniżej nieruchomości, na której 

zlokalizowany jest obiekt „WILLA”, jest ona obecnie dzierżawiona przez właściciela powyższej 
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nieruchomości. Znajduje się na niej obecnie namiot nie związany trwale z gruntem. Przy ogłoszeniu 

o sprzedaży tej działki dotychczasowa umowa dzierżawy zostanie wypowiedziana. 

Radny Zdzisław Chytła stwierdził, że przeznaczenie tej działki do sprzedaży jest jak najbardziej 

uzasadnioną, gdyż w chwili obecnej mieszkańcy nie korzystają z niej, a uzyskanie wpływów do budżetu 

z jej sprzedaży może pozwolić na realizacje innych działań na rzecz mieszkańców. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały, a przy pozytywnych opiniach Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki położonej w miejscowości 

Bolestraszyce. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/329/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną 

w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, stanowiącą własność Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia służebności 

gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, 

stanowiącą własność Gminy Żurawica, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował mapkę sytuacyjną 

lokalizująca położenie sprzedawanej działki nr 942/20 i wskazał przebieg służebności do działki 942/19. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez 

nieruchomość położoną w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/330/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9) w sprawie utworzenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku z siedzibą w Żurawicy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie utworzenia Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku z siedzibą w Żurawicy, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i omówił powody jej podjęcia. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/331/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy Nataszę 

Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

Zmienia się plan dochodów budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 

749 306,90 zł. oraz ich z zmniejszenie w § Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej 

i kosztów upomnień o kwotę 2 800,00 zł. Zmienia się plan wydatków budżetowych poprzez ich zwiększenie 

w różnych działach i rozdziałach o kwotę 787 934,90 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach 

o kwotę 41 428,00 zł.  
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W uchwale Nr XLV/307/17 Rady Gminy Żurawica z dnia 28 grudnia 2018 r. Uchwała budżetowa Gminy 

Żurawica na 2018 rok w § 8 w dziale 801 "Oświata i wychowanie" w rozdziale 80101 "Szkoły podstawowe" 

w paragrafie 6050 "Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych" nazwę zadania "Przebudowa 

i nadbudowa budynku ZSP Nr 1 - osiedle Wiarus - 330 000,00" zmienia się na "Zmiana konstrukcji dachu 

wraz z przebudową budynku oraz przebudową instalacji gazowej w ramach termomodernizacji budynku 

ZSP Nr 1 przy ul. Gen. Maczka w Żurawicy - 330 000,00".  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał o źródło zwiększenia dochodów z dotacji o 702 tys. zł. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wynika to z okresowego rozliczania wydatków w kolejnych 

wnioskach o płatność, po zatwierdzeniu takiego wniosku z grudnia 2017r. można dokonać rozliczenia 

dotacji tam rozliczonej, co zostało uwzględnione w niniejszej zmianie w budżecie. 

Radny Zdzisław Chytła odniósł się do zapisu w dziale 75412 „Ochotnicze Straże Pożarne”, gdzie 

sukcesywnie w ciągu roku wprowadza się wydatki na zakup umundurowania, i poinformował, że tego typu 

zakupy są zaplanowane również w OSP Żurawica i poprosił o uwzględnienie tego faktu przy wprowadzaniu 

kolejnych tego typu zmian. Zapytał również, na co zostaną wydatkowane środki w kwocie 42 730,00 zł. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zakupione zostaną 2 szt. defibratorów i 5 szt. toreb z zestawami 

ratowniczymi, zgodnie z przeznaczeniem przyznanej na ten cel dotacji. 

Radny Zdzisław Chytła poruszył również kwestię zakupu samochodu dla OSP Orzechowce. Zapytał jak 

będzie ostateczna kwota dofinansowania tego zakupu i jakiego rodzaju będzie to samochód? 

Radny Maciej Gałuszka zapytał czy zakup samochodu typu lekkiego będzie honorowane przy 

ubieganiu się o wejściu OSP Orzechowce do Krajowego Systemu Ratowniczego? 

Pełnomocnik Wójta ds. OSP Pan Jacek Kuczyński poinformował, że będzie to samochód ze 

zbiornikiem i autopompa z możliwością zabrania niezbędnego sprzętu gaśniczego. Nie ogranicza on 

możliwości przystąpienia do Krajowego Systemu Ratowniczego. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał jak obecnie wygląda sytuacja w sprawie zakupu samochodu dla OSP 

Bolestraszyce? 

Przewodniczący Rady poinformował, że czynione są działania, by do środków zabezpieczonych 

w budżecie gminy pozyskać jeszcze środki z innych źródeł, i ewentualnie wspomóc się pożyczką bankową 

by dopełnić potrzebną kwotę na zakup samochodu. Na jakim etapie obecnie są działania w zakresie 

dopełnienia tego montażu finansowego nie posiadam informacji. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał o przeznaczenie kwoty 3 000 zł. na budowę siłowni na stadionie 

w Buszkowicach, co będzie za tą kwotę robione? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że są to środki przeznaczone na wykonanie projektu. 

Radny Jacek Antosyk zapytał czy zmiana rodzaju samochodu dla OSP Orzechowce wiąże się ze zmianą 

wniosku o dofinansowanie takiego zakupu? 

Pełnomocnik Wójta ds. OSP Pan Jacek Kuczyński poinformował, że wniosek został złożony jeden, 

ale ze względu na cięcia budżetowe i dużą liczbę wniosków zostały obniżone poziomy dofinansowania, co 

ograniczyło możliwości zakupu większych samochodów. 

Radny Leszek Cichy nawiązując do pytania Radnego Maćka Gałuszki zapytał czy OSP Orzechowce 

będą spełniać wymogi do przystąpienia do Krajowego Sytemu Ratownictwa? 

Pełnomocnik Wójta ds. OSP Pan Jacek Kuczyński poinformował, że OSP Orzechowce będzie 

spełniać wymogi do przystąpienia do Krajowego Sytemu Ratownictwa. 

Radny Antoni Wołoszyn poinformował, że podjęta inicjatywa przez OSP Bolestraszyce o zaciągniecie 

kredytu, nie może być zrealizowana z powodu nie posiadania stałych wpływów zapewniających obsługę 

takiego kredytu. Zgłosił wniosek o zwiększenie finasowania z budżetu gminy o brakujące obecnie 50 tys. zł. 

by starania o pozyskanie innych środków zewnętrznych na zakup samochodu dla OSP Bolestraszyce nie 

okazały się niepotrzebne. 

Radny Ryszard Wojtowicz stwierdził, że OSP Orzechowce pozyskało 350 tys. zł. na zakup samochodu 

ze źródeł zewnętrznych i nie można pozostawić tych starań bez odzewu i dla sfinalizowania tego zakupu 

trzeb dołożyć brakującą kwotę z budżetu gminy, co dzisiaj czynimy. 

Radny Zdzisław Chytła stwierdził, że trudno dzisiaj dyskutować nad ostatecznym finasowaniem zakupu 

samochodu dla OSP Bolestraszyce. Mając jednak na uwadze potrzebę takiego zakupu, gdy będzie taka 
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potrzeba Rada przy akceptacji Wójta i Pani Skarbnik przychyli się do zwiększenia dofinasowania z budżetu 

gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że dokładane dzisiaj środki do zakupu samochodu dla OSP 

Orzechowce zamykają potrzeby finansowe do realizacji tego zakupu. W przypadku zakupu samochodu dla 

OSP Bolestraszyce obecnie trudno mówić o tym ostatecznym finalizowaniu zakupu. Gdy do tego dojdzie na 

pewno trzeba będzie wspomóc dodatkowymi środkami ten zakup, gdy będzie taka potrzeba. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski stwierdził, że rozmowy na tematy finansowe są bardzo trudne, lecz 

nie uniknione trzeba tu rozwiewać wszelkie niejasności by podejmować jak najlepsze i trafne rozwiązania. 

Przy ustalaniu dofinasowania zakupu samochodu dla OSP Bolestraszyce padła deklaracja, że kwota 

50 000 zł zostanie dołożona przez OSP nie wnikając w źródła pochodzenia tych pieniędzy. Jeżeli zmieniają 

się warunki finasowania takiego zakupu, zmieniają się warunki podejmowania przez nas – radę decyzji 

i będziemy musieli w przyszłości te nowe okoliczności przedyskutować i podjąć jakieś decyzje. 

Radny Antoni Wołoszyn poinformował, że nie zmieniły się warunki finasowania tego zakupu, lecz 

okazało się, że nie możliwe jest zaciągnięcie kredytu na udział w finasowaniu. OSP posiada środki 

zamrożone w sprzęcie, który można będzie sprzedać. Do zabezpieczenia zakupu potrzebne jest jednak 

posiadanie środków gotówkowych. Może to potwierdzi obecny na dzisiejszych obradach Dyrektor BS w 

Żurawicy. 

Dyrektor Banku Spółdzielczego w Żurawicy Zdzisław Zub potwierdził brak możliwości udzielenia 

kredytu - pożyczki podmiotowi niemającego trwałej zdolności do jego obsługi. Niema takiej możliwości 

prawnej by podpisać taką umowę kredytową. 

Radny Dariusz Klepak poinformował, że przy składaniu wniosku o sfinansowanie z budżetu gminy 

jakiś działań należy również wskazać źródło pochodzenia tych środków, czyli, z jakich planowanych 

w budżecie działań trzeba te środki zabrać. 

Radny Krzysztof Jaroch stwierdził, że przy wyborze do zakupu samochodu lekkiego, trzeba dołożyć 

wszelkich starań by zbiornik na wodę był jak największy, co ma bezpośrednie znaczenie dla jego wartości w 

walce z pożarami. 

Radny Ryszard Wojtowicz stwierdził, ze OSP Orzechowce posiada już dobry sprzęt i niema 

konieczności go powielać, a przy zakupie nowego samochodu trzeba zwrócić uwagę na to by wnosił on 

nowe wartości i sprzęt, którego jeszcze niema na stanie. 

Radny Zdzisław Chytła stwierdził, że dyskusje w zakresie technicznym wyposażenia samochodów OSP 

należy zostawić strażakom, którzy będą z niego korzystać i wiedzą najlepiej, co im jest niezbędne 

i potrzebne. 

Radny Maciej Gałuszka poparł zdanie radnego Zdzisława Chytły i stwierdził, że nie rolą radnych jest 

dyskusja nad wyposażeniem samochodu strażackiego i należy tą dyskusję skończyć. 

Radny Witold Beer zapytał, czy kupowany samochód będzie z pełnym wyposażeniem? 

Radny Ryszard Wojtowicz stwierdził, że będzie to auto z pełnym wyposażeniem, a producent daje 

możliwość negocjowania jego modyfikacji ostatecznego wyposażenia, ale tylko w dopuszczalnym 

i możliwym zakresie. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad przedmiotowym projektem uchwały. Przy pozytywnej 

opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 

13 głosach za i jednym wstrzymującym się, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVIII/332/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. punktu 9 – Wnioski i zapytania. 

 

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski dołączając się do życzeń, które padły na początku naszych 

obrad, ponownie złożył na ręce obecnych sołtysów, z prośbą o przekazanie ich dla nieobecnych, 

najserdeczniejsze życzenia z okazji obchodzonego w miniona niedzielę „Święta Sołtysa”. 

Przewodniczący Rady poinformował, o planach tematów, które mają być poruszane na posiedzeniach 

stałych komisji rady w miesiącu kwietniu. 
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Sołtys Maćkowic Józef Sobański wskazał na zniszczenie dróg przez pojazdy GEOFIZYKI wykonującej 

tam badania. Przy obecnych warunkach pogodowych stan dróg jest opłakany i należy podjąć działania 

w celu wyegzekwowania od tej firmy ich naprawy. Odrębnym problemem jest przejezdność drogi 

w kierunku Bełwina. 

Wójt Gminy odpowiedział, że podjęte zostaną rozmowy z przedstawicielami GEOFIZYKI w celu 

naprawy wyrządzonych szkód. Droga w kierunku Bełwina wymaga wypracowania możliwego do 

zastosowania tam rozwiązania technicznego, które względnie trwale rozwiązałoby istniejący tam problem. 

Radna Agnieszka Ustrzycka poruszyła podobną sprawę dotyczącą dojazdu do szybu przez PGNIG 

w miejscowości Buszkowiczki i również poprosiła o interwencję i naprawę rozjeżdżonej drogi. 

Radny Antoni Wołoszyn zapytał czy będą zatrudniani nowi pracownicy interwencyjni, bo zbliża się 

okres wiosenny i konieczność koszenia i właściwego utrzymania poboczy dróg, a niema w tej chwili 

pracownika, który by te czynności wykonywał. Zapytał również o szkolenie dla rolników, które odbyło się 

w poniedziałek, a nie było o tym informacji. Kolejną sprawą jest jak najszybsze wyrównanie dróg do pól, bo 

są one obecnie w bardzo złym stanie. 

Sołtys Wyszatyc Jerzy Urban zwrócił uwagę na konieczność zmiany czasu świecenia lamp ulicznych, 

bo obecnie świecą one w niewłaściwym czasie, gdy jest już jasno. 

Radny Maciej Gałuszka poprosił o informację o terminach posiedzeń wszystkich komisji by, jeżeli jakiś 

radny chciałby uczestniczyć w posiedzeniu komisji, której nie jest członkiem, nie musiał specjalnie 

dopytywać się o termin jej posiedzenia. Zasygnalizował problem wykonania ogrodzenia przy boisku Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Żurawicy, gdzie piłka często wpada do Żurawianki. Zadeklarował w tym zakresie 

pomoc własną jak i rodziców dzieci uczęszczających do tej szkoły. Potrzebne jest wygospodarowanie jakiś 

środków na materiały potrzebne do wykonania tego ogrodzenia. Podziękował za doprowadzenie do końca 

sprawy progów zwalniających przy tej szkole i oczekuje ich jak najszybszego zamontowania. Zapytał czy są 

jakieś informacje w zakresie zagospodarowania naszego dworku na Górnej Żurawicy? Czy dalej brak jest 

jakichkolwiek propozycji rozwiązań tego problemu? Nawiązał również do dyskutowanej uprzednio sprawy 

sołtysa Żurawicy i na tym zdarzeniu przez ostatnie dwa tygodnie wszyscy straciliśmy wizerunkowo, 

prosiłem o rozsądek przy działaniach w tej sprawie, lecz sprawy potoczyły się swoim torem. Poprosił 

o postawienie stołu i krzeseł na górnym korytarzu Urzędu Gminy, by była możliwość we właściwych 

warunkach wypełnienia jakiś dokumentów czy wniosków. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że jako przewodniczący Komisji 

Oświaty zaprasza serdecznie wszystkich radnych do udziału w jej posiedzeniach. Słuszne jest również 

przekazywanie informacji o posiedzeniach poszczególnych komisji wszystkim radnym. W kwestii 

wykonania ogrodzenia przy boisku na Górnej Żurawicy, to wszyscy dobrze wiemy, że każdy dyrektor 

szkoły ma swój budżet, swoją radę rodziców, która wspiera działania dyrektora w tego typu działaniach. 

Apel o rozsądek kierowany był również do sołtysa, lecz tego rozsądku w jego działaniach trudno się 

dopatrzyć. 

Wójt Gminy Żurawicy odpowiadając na poruszane kwestie, stwierdził, że sprawa ogrodzenia jest 

nierozerwalnie związana z dworkiem i życzliwym podejściem do tej kwestii konserwatora zabytków. 

W tych kategoriach trzeba szukać rozwiązań, cały czas mając na uwadze bezpieczeństwo dzieci. 

Prowadzone są rozmowy z konserwatorem na szczeblu pracowników merytorycznych w zakresie 

wypracowania rozwiązań na zagospodarowanie dworku i jego otoczenia na Górnej Żurawicy jak i parku 

przy dworku na Dolnej Żurawicy. Sprawy nie są łatwe i mimo woli obu stron trudno na razie wypracować 

wspólne kompromisowe rozwiązania. Odnosząc się do zagadnienia dotyczącego Sołtysa Żurawicy Urząd 

Gminy i jego pracownicy wykazali się daleko idącą dobrą wolą do rozwiązania tego problemu, lecz do 

porozumienia trzeba woli dwóch stron. W okolicznych gminach pobór podatku przez sołtysów nie odbywa 

się w budynku urzędu gminy, trudno wyjaśnić i uzasadnić pobór podatku przez sołtysa w budynku gdzie 

znajduje się kasa urzędu gminy. Propozycji polubownego rozwiązania sprawy było bardzo dużo i sam 

osobiście podejmowałem rozmowy z Sołtysem Januszem Rabką w kwestiach problemów lokalowych 

w urzędzie już od dłuższego czasu. Nie było jednak jakiekolwiek woli podjęcia normalnych rozmów 

i rozwiązania tego problemu przy konstruktywnej rozmowie dwóch dorosłych ludzi. W dalszym ciągu 

jesteśmy otwarci do rozmów i wspólnego wypracowania rozwiązania satysfakcjonującego obie strony. 
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Radny Maciej Gałuszka stwierdził, że jest zadowolony z zaprezentowanego przez Wójta stanowiska 

i zaapelował o to porozumienie. Rozesłana ostatnio do mieszkańców informacja niech będzie końcowym 

etapem tego sporu, nie należy dalej drążyć tego tematu i zakończyć go wspólnym rozwiązaniem. 

Radny Leszek Cichy powrócił jeszcze do tematu dróg i stwierdził, że tam gdzie nie są one odpowiednio 

utwardzone, to ich stan jest bardzo zły. Poprosił o poświęcenie temu problemowi szczególnej uwagi, 

zwłaszcza tam gdzie mieszkańcy nie mogą w normalny sposób przedostać się do głównych dróg i miejsc 

komunikacji publicznej. Spróbujmy gdzie tylko się da, przy każdej możliwej sposobności podejmować 

działania poprawiający ten stan dróg. 

Radny Krzysztof Jaroch poruszył sprawę podjęcia działań do przygotowania uruchomienia przeprawy 

promowej w Wyszatycach, bo zbliża się wiosna i konieczne będzie przedostanie się na drugi brzeg Sanu 

w celu rozpoczęcia prac polowych. 

 

 

Ad. punktu 10 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło 

zamknął obrady LXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządził: 

Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło  
 


